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Σχόλιο Διεθνών Χρηματιστηριακών Αγορών: Ο Dow Jones

ενισχύθηκε 0,36% ή 96 μονάδες στις 26.916, ο S&P σημείωσε άνοδο 0,5% στις 2,976

μονάδες και ο Nasdaq κινήθηκε υψηλότερα 0,75% στις 7.999 μονάδες. Στο τρίμηνο οι Dow

Jones και S&P κέρδισαν 1,2% ενώ ο Nasdaq έχασε μόλις 0,1%. Στον βιομηχανικό δείκτη,

τη μεγαλύτερη άνοδο σημείωσαν οι μετοχές των Apple (+2,4%) και Nike (+1,9%) ενώ τη

μεγαλύτερη πτώση κατέγραψαν οι τίτλοι των Exxon Mobil (-1,1%) και Pfizer (-0,7%).

Κέρδη κατέγραψε η Wall Street με το εμπόριο να παραμένει στο επίκεντρο του επενδυτικού

ενδιαφέροντος.

Ειδικότερα, «fake news” χαρακτήρισε το δημοσίευμα που ανέφερε ότι η αμερικανική

κυβέρνηση θα περιορίσει τις επενδύσεις των κινεζικών εταιρειών στις ΗΠΑ, ο σύμβουλος

του Λευκού Οίκου σε θέματα εμπορίου, Πέτερ Ναβάρο. Υπενθυμίζεται ότι την Παρασκευή

το Bloomberg δημοσίευσε ότι αξιωματούχοι του Λευκού Οίκου συζητούν τρόπους να

περιορίσουν τις κινεζικές επενδύσεις στις ΗΠΑ, με δημοσιογράφο να αναφέρει σε

ξεχωριστό tweet ότι η κυβέρνηση εξετάζει ενδεχόμενη διαγραφή κινεζικών εταιρειών από τα

αμερικανικά χρηματιστήρια. τις αρχές του επόμενου μήνα, υψηλόβαθμοι αξιωματούχοι των

δύο χωρών αναμένεται να ξεκινήσουν νέο γύρο εμπορικών διαπραγματεύσεων.

Στις επιχειρηματικές εξελίξεις, η θυγατρική της Blackstone Group, Blackstone Real Estate

Partners, ανακοίνωσε ότι θα εξαγοράσει την Colony Industrial, αντί 5,9 δισ. δολαρίων,

συμπεριλαμβανομένου χρέους.

Στο επίκεντρο οι διαπραγματεύσεις ΗΠΑ – Κίνας για το εμπόριο.

Μετοχές του FTSE LARGE CAP με την 

μεγαλύτερη Άνοδο / Πτώση

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%)

ΕΥΔΑΠ 7,98 2,31

ΦΡΛΚ 5,51 1,66

TITC 19,10 1,60

ΔΕΗ 3,14 -2,55

ΕΛΛΑΚΤΩΡ 1,83 -2,35

ΕΧΑΕ 4,61 -2,12

Βασικές Διεθνείς

Χρηματιστηριακές Αγορές

ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%)

DOW JONES 30 26916,83 0,36

NASDAQ 7999,34 0,75

S&P 500 2976,73 0,50

DAX 12428,08 0,38

FTSΕ 100 7408,21 -0,24

CAC 40 5677,79 0,66

NIKKΕI 225 21889,00 0,61

HANG SENG 25997,50 0,19

ΩΡΑ ΧΩΡΑ – ΓΕΓΟΝΟΣ ΠΡΟΒΛΕΨΗ ΠΡΟΗΓΟΥΜΕΝΟ

10.55
Γερμανία: Βιομηχανικός Δείκτης Διαχειριστή 

Προμηθειών (Sep)
41,4 41,4

11.00 Ελλάδα: Βιομηχαικός PMI Ελλάδας (Sep) 54,9

12.00 Ευροζώνη: Δείκτης Τιμών Καταναλωτή (ετήσια) (Sep) 1,0% 1,0%

17.00 ΗΠΑ: Δείκτης Βιομηχανίων ISM (Sep) 50,1 49,1

1

Εταιρικές Ανακοινώσεις
- Δεν υπάρχουν προγραμματισμένες εταιρικές ανακοινώσεις για σήμερα 1/10/2019.

Διεθνείς Ισοτιμίες / Εμπορεύματα

ΙΣΟΤΙΜΙΑ/ΕΜΠΟΡΕΥΜΑ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%)

EUR/USD 1,0899 -0,35

EUR/GBP 0,8866 -0,38

GOLD SPOT 1479,10 -1,81

COMEX SILVER 17,078 -3,25

ICE WTI CRUDE 54,34 -2,81

NATURAL GAS 2,329 -3,12

ALUMINUM 1718,25 -1,28

COPPER 2,575 -0,87

Επιλεγμένες Διεθνείς Μετοχές

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%)

ALCOA 20,07 -2,62

APPLE 223,96 2,35

AMAZON 1735,69 0,59

GOOGLE 1221,25 -0,38

GOLDMAN SACHS 207,19 -0,85

JP MORGAN 117,69 -0,03

BOEING 380,39 -0,65

FACEBOOK 178,06 0,54

TWITTER 41,18 -0,41

NIKE 41,18 -0,41

EXXON MOBIL 70,61 -1,22

CATERPILLAR 126,31 -0,22

Οικονομικό Ημερολόγιο

Σχόλιο Συνεδρίασης Χρηματιστηρίου Αθηνών: Ο Γενικός Δείκτης (ΓΔ)

του ΧΑ έκλεισε 0,22% χαμηλότερα στις 868,42 μονάδες με αξία συναλλαγών ύψους 74

εκατ. ευρώ συμπεριλαμβανομένων 3 εκατ ευρώ σε προσυμφωνημένες συναλλαγές.

Ο ΓΔ άνοιξε λίγο χαμηλότερα και μετά από λίγες εναλλαγές προσήμου πέρασε οριστικά σε

αρνητικό έδαφος στις 12:43. Το υψηλό ημέρας (+0,22%) σημειώθηκε στις 11:23 και το

χαμηλό (-0,88%) στις 3:54. Κάποια ήπια πίεση πωλήσεων οδήγησε το δείκτη χαμηλότερα

αφού δεν υπήρχε σθεναρή αγοραστική δραστηριότητα. Οι τράπεζες υποαπέδωσαν

συγκριτικά με το δείκτη.

Τα οικονομικά αποτελέσματα κυρίως εταιρειών μικρής και μεσαίας κεφαλαιοποίησης που

ανακοινώθηκαν χθες ήταν μεικτά με κάποια αδυναμία.

Το δείκτη FTSE ASE Large Cap πίεσαν χαμηλότερα κυρίως οι ΔΕΗ (-2,55%), Ελλάκτωρ (-

2,35%), Ελληνικά Χρηματιστήρια (-2,12%) και ΟΛΠ (-1,67%) ενώ περιόρισαν την πτώση οι

ΕΥΔΑΠ (+2,31%), Fourlis (+1,66%), TCI (+1,60%) και Lamda Development (+1,56%).

Στο επίκεντρο η ολοκλήρωση των ανακοινώσεων των οικονομικών αποτελεσμάτων

εξαμήνου εισηγμένων ενώ οι επενδυτές με ενδιαφέρον εστιάζουν στην επίσκεψη Ντράγκι

στην Αθήνα σήμερα και αύριο.
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Μετοχές του FTSE LARGE CAP με τη 

μεγαλύτερη Αξία Συναλλαγών

ΜΕΤΟΧΗ TIMH ΑΞΙΑ (εκάτ. €)

ΕΥΡΩΒ 0,888 11,13

ΕΤΕ 2,793 8,04

ΟΠΑΠ 9,435 7,49

ΑΛΦΑ 1,713 6,56

ΠΕΙΡ 3,08 4,40

Βασικοί Δείκτες Χ.Α.

ΔΕΙΚΤΕΣ TIMH ΜΕΤΑΒΟΛΗ (%)

ΓΕΝΙΚΟΣ ΔΕΙΚΤΗΣ 868,42 -0,22

FTSE LARGE CAP 2157,03 -0,28

FTSE MID  CAP 1273,51 -3,56

FTSE BANK 830,19 0,17
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Ειδησεογραφία - Οικονομικά Γεγονότα

Π. Τόμσεν: Έχουμε πολλές εξηγήσεις να δώσουμε για την Ελλάδα
Τη θέσπιση υπερφιλόδοξων στόχων για το ελληνικό πρόγραμμα προσαρμογής αναγνώρισε ως λάθος του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου ο Πολ Τόμσεν, μιλώντας το βράδυ
της Δευτέρας σε εκδήλωση στο London School of Economics με τίτλο «Το ΔΝΤ και η ελληνική κρίση: Μύθοι και πραγματικότητες»

Ο Δανός οικονομολόγος, νυν επικεφαλής του τμήματος Ευρώπης του ΔΝΤ, στάθηκε ακόμα ιδιαίτερα στη διαχρονική έλλειψη πολιτικής στήριξης του προγράμματος στην
Ελλάδα, στη συνεχιζόμενη ανάγκη περικοπής των συντάξεων «σε βιώσιμα επίπεδα» και μείωσης του ορίου αφορολόγητου εισοδήματος, ενώ διατύπωσε και μία
«αβεβαιότητα» για τη μακροπρόθεσμη βιωσιμότητα του ελληνικού χρέους, αν και αναγνώρισε ότι δεν είναι ένα θέμα που απασχολεί αυτή τη στιγμή τους επενδυτές.

Όπως μεταδίδει ο ΣΚΑΙ, o κ. Τόμσεν είπε αρχικά αναφερόμενος στους υπολογισμούς του Ταμείου για το ελληνικό ΑΕΠ: «Το 2010 υποθέσαμε ότι η Ελλάδα θα χρειαζόταν
οκτώ χρόνια για να επιστρέψει στα προ κρίσης επίπεδα. (...) Το αποτέλεσμα ήταν πολύ χειρότερο. Σήμερα, σχεδόν δέκα χρόνια αργότερα, το κατά κεφαλήν ΑΕΠ είναι ακόμα
22% κάτω από το προ κρίσης επίπεδο. Αν χρησιμοποιήσουμε την πρόβλεψη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής θα πάρει έως το 2031 για να επιστρέψει η Ελλάδα στα προ κρίσης
επίπεδα. Αν πάρουμε την πρόβλεψη του ΔΝΤ θα πάρει δυο-τρία χρόνια περισσότερο. Άρα σαφώς έχουμε πολλές εξηγήσεις να δώσουμε».

Έκανε στη συνέχεια λόγο για υψηλές δαπάνες για τις συντάξεις, επισημαίνοντας ως πρόβλημα ότι οι μεταρρυθμίσεις για τη μείωσή τους ανατράπηκαν τα χρόνια μετά από τη
φορολογική μεταρρύθμιση του 2016 και τη λήξη του προγράμματος διάσωσης.

Συνέχισε λέγοντας ότι το αφορολόγητο όριο σε σχέση με το μέσο μισθό είναι πάνω από δυόμισι φορές υψηλότερο από τον ευρωπαϊκό μέσο όρο. Αυτό σημαίνει ότι σχεδόν το
60% των μισθωτών στην Ελλάδα εξαιρούνται από τη φορολογία εισοδήματος, ποσοστό δραματικά υψηλότερο από το 20% του μέσου όρου στην ΕΕ.

«Θεμελιωδώς, η Ελλάδα συνεχίζει να προσφέρει επίπεδα συντάξεων συγκρίσιμα με αυτά των πλουσιότερων ευρωπαϊκών χωρών, χωρίς τα ίδια επίπεδα φορολόγησης της
μεσαίας τάξης», παρατήρησε ο κ. Τόμσεν. «Νομίζουμε ότι είναι κρίσιμο για τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη η Ελλάδα να κάνει αυτές τις φορολογικές και συνταξιοδοτικές
μεταρρυθμίσεις, όχι για να τρέχει υψηλότερα πλεονάσματα, το τονίζω αυτό, αλλά για να βρει πόρους για να επενδύσει και να προσφέρει καλύτερες βασικές υπηρεσίες και για
να χαμηλώσει τους φόρους», συμπλήρωσε.

Συνέχισε λέγοντας ότι συχνά το Ταμείο κατηγορείται αδίκως, μεταξύ άλλων και από τις ελληνικές αρχές, ότι εισηγείτο περισσότερη λιτότητα. Όπως είπε, αυτό είχε προκαλέσει
έναν εκνευρισμό εντός του ΔΝΤ ήδη από το 2012, όταν, έστω καθυστερημένα, το Ταμείο τασσόταν υπέρ χαμηλότερων πλεονασμάτων. Σημείωσε ότι οι ελληνικές αρχές τότε
είχαν την τάση να συνταχθούν με τους Ευρωπαίους για υψηλότερα πλεονάσματα, «για να εντυπωσιάσουν τις ευρωπαϊκές χώρες για την ελληνική αποφασιστικότητα».

Πρόσθεσε ότι ο εκνευρισμός αυτός έγινε πολύ μεγαλύτερος τα τελευταία χρόνια όταν οι εκκλήσεις για φορολογικές και συνταξιοδοτικές μεταρρυθμίσεις παρουσιάζονταν ως
αιτήματα για περαιτέρω λιτότητα, την ώρα που στην πραγματικότητα στόχο είχαν τη δημιουργία χώρου για δαπάνες σε αναπτυξιακά μέτρα.

«Για την ακρίβεια, η κυβέρνηση εσκεμμένα επιδίωξε υπεραπόδοση έναντι του φιλόδοξου στόχου του 3,5% που συμφώνησε με τους Ευρωπαίους, για να τους δείξει ότι δε
χρειαζόταν να κάνει αυτές τις δύσκολες φορολογικές και συνταξιοδοτικές μεταρρυθμίσεις», σχολίασε ο Πολ Τόμσεν.

Σημείωσε ότι αναγνωρίστηκε «σχετικά γρήγορα» από το Ταμείο η ανάγκη για αλλαγή των ελληνικών δημοσιονομικών πολλαπλασιαστών ώστε να είναι πιο αργή η
δημοσιονομική προσαρμογή και παραδέχθηκε ότι «αυτή η ανάγκη για αναθεωρήσεις προς τα κάτω ίσως συνέβαλε στην απογοήτευση και στην κόπωση που άρχισαν να
γίνονται εμφανείς». Πρόσθεσε ότι «υπό αυτή την έννοια, η υποτίμηση του πολλαπλασιαστή ίσως συνέβαλε στην όλο και πιο βαθιά κρίση, που σύντομα άρχισε να πλήττει την
εμπιστοσύνη και την οικονομική απόδοση».

Συμπλήρωσε όμως ότι «η ρίζα αυτής της κρίσης είναι βαθύτερη και δεν μπορεί να εξηγηθεί απλώς με την υποτίμηση των πολλαπλασιαστών - σε αντίθεση με άλλες κρίσεις σε
άλλες χώρες υπήρχε μία θεμελιώδης έλλειψη ευρείας πολιτικής στήριξης για το πρόγραμμα από την αρχή». Απέδωσε, ωστόσο, ευθύνες και στους Ευρωπαίους για μειούμενη
πολιτική στήριξη προς την Ελλάδα και για αμφιβολίες που υπήρχαν για τη δυνατότητα της χώρας να παραμείνει στην ευρωζώνη. «Θεμελιωδώς, θα έλεγα ότι η ελληνική κρίση
ήταν τόσο, αν όχι και περισσότερο, πολιτική όσο και οικονομική κρίση», συμπέρανε ο Πολ Τόμσεν, μιλώντας για αδυναμία του ελληνικού πολιτικού συστήματος και των
θεσμών διαμόρφωσης οικονομικής πολιτικής, καθώς και για ισχύ των δυτικών συμφερόντων και ελαττώματα στην αρχιτεκτονική του ευρώ.

«Κοιτάζοντας πίσω, θα έλεγα ότι ήμασταν πολύ αισιόδοξοι» πρόσθεσε, αναφερόμενος στην ικανότητα, στο βαθμό και στο χρονικό περιθώριο προσαρμογής που αναμενόταν
από την Ελλάδα. Αναφέρθηκε ενδεικτικά στην αρχική εκτίμηση περί επίτευξης πρωτογενούς πλεονάσματος 5%-6% του ΑΕΠ ή περί είσπραξης 50 δισεκατομμυρίων ευρώ από
ιδιωτικοποιήσεις. «Αποδείχθηκαν πολύ αισιόδοξες εκτιμήσεις στην ελληνική πραγματικότητα», σχολίασε.

Ο κ. Τόμσεν υπερασπίστηκε επίσης τη διάσωση του 2010 παρά τη δημιουργία υπέρογκου χρέους για την Ελλάδα, καθώς δεν υπήρχε σύστημα αποτροπής εξάπλωσης της
κρίσης στην ευρωζώνη. Παραδέχθηκε ότι μέτρησε πολύ και η ανάγκη αποσόβησης του συστημικού ρίσκου. Σημείωσε δε ότι το ελληνικό PSI του 2012 ήταν «σκληρό» και
«έσπασε ρεκόρ». Σχολίασε ότι αν το PSI είχε γίνει νωρίτερα, από το 2010, αν και δε θα έκανε μεγάλη διαφορά για το χρέος, ίσως είχε μειώσει την αίσθηση της αδικίας από τη
διάσωση ξένων πιστωτών. Σημείωσε όμως ότι το 2010 δεν υπήρχε ESM και κατάλληλα προγράμματα δράσης από την ΕΚΤ για να αποτρέψουν τη διάχυση της κρίσης. Είπε,
εξάλλου, ότι έχει ακόμα ανησυχίες πως κάποια στιγμή αυτό το «βουνό» του ελληνικού χρέους θα επιβαρύνει τη θέση της Ελλάδας στις αγορές. «Υπάρχει μια αβεβαιότητα σε
βάθος χρόνου», σχολίασε, αν και παραδέχθηκε ότι το ζήτημα της βιωσιμότητας του ελληνικού χρέους ίσως να μην είναι πλέον τόσο μεγάλο όσο ήταν.

Στο πλαίσιο αυτό εξήρε την «εντυπωσιακή» προσήλωση των Ευρωπαίων στην Ελλάδα και την εξίσου «εντυπωσιακή» προσήλωση της Ελλάδας στο να κάνει ό,τι χρειάζεται
για να «ξεκλειδώσει» αυτή την ευρωπαϊκή στήριξη. «Καταλαβαίνω γιατί οι επενδυτές εκεί έξω δεν ανησυχούν τόσο πολύ για τη βιωσιμότητα του χρέους», συμπλήρωσε ο κ.
Τόμσεν.

Θέτοντας στον εαυτό του το ερώτημα τι θα έκανε διαφορετικά, είπε ότι δεν υπολόγισε πόσο θα πολιτικοποιούταν το ζήτημα του χρέους και για αυτό θα μπορούσε κάποιος να
πει ότι το ΔΝΤ έπρεπε να επιδιώξει μία δέσμευση από τους πιστωτές να παραχωρήσουν ελάφρυνση χρέους υπό τη μορφή κουρέματος. «Δεν το κάναμε. Δεν εγείραμε το
θέμα», είπε.Euro2day.gr

ΟΠΑΠ: Προχωρά η προαιρετική δημόσια πρόταση της Sazka Group
Από 1 έως 29 Οκτωβρίου θα διαρκέσει η περίοδος αποδοχής της προαιρετικής δημόσιας πρότασης που κατέθεσε ο όμιλος SAZKA για τις μετοχές του ΟΠΑΠ που δεν κατέχει. Το πληροφοριακό δελτίο εγκρίθηκε
την Δευτέρα από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.

«Είμαστε ικανοποιημένοι που μπορούμε να ξεκινήσουμε την προαιρετική δημόσια πρότασή μας για τον ΟΠAΠ, σε συνέχεια της έγκρισης της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς», επισημαίνει σε δήλωσή του ο κ. Karel
Komarek, Πρόεδρος του SAZKA Group. «Η πρότασή μας, η οποία πιστεύουμε ότι είναι ελκυστική για τους μετόχους του ΟΠAΠ, αποτελεί ισχυρή επιβεβαίωση της εμπιστοσύνης μας στην ελληνική οικονομία. Η
πρότασή μας, η οποία πραγματοποιείται σε μετρητά και για την οποία έχουν δεσμευθεί κεφάλαια άνω των 2 δισεκατομμυρίων ευρώ, προσφέρει στους μετόχους του ΟΠAΠ έναν μηχανισμό για να αποκομίσουν
κέρδη από την αξία που έχει ήδη δημιουργηθεί».

Ο όμιλος SAZKA υπέβαλλε στις 8 Ιουλίου προαιρετική δημόσια πρόταση για τις μετοχές του OΠAΠ που δεν κατέχει, δηλαδή για το 67% του Οργανισμού, στα 9,12 ευρώ ανά μετοχή.

Η Δημόσια Πρόταση αφορά την απόκτηση των μετοχών που "δεν κατέχονται ή ελέγχονται, άμεσα ή έμμεσα, από τον Προτείνοντα και τα Πρόσωπα που Ενεργούν Συντονισμένα με τον Προτείνοντα κατά την
Ημερομηνία του Πληροφοριακού Δελτίου, ήτοι 216.353.443 κοινές, ονομαστικές, μετά ψήφου, άυλες Μετοχές της Εταιρείας με ονομαστική αξία €0,30 η κάθε μία, που αντιστοιχούν σε 67,27% του
καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου και των δικαιωμάτων ψήφου της Εταιρείας, μεθ’ όλων των υφιστάμενων και μελλοντικών δικαιωμάτων, αξιώσεων ή απαιτήσεων που, σύμφωνα με το καταστατικό της
Εταιρείας και τον νόμο, ενσωματώνονται, περιέχονται, συνδέονται με ή απορρέουν από αυτές, και ειδικότερα:

(i) 214.523.819 κοινές, ονομαστικές, μετά ψήφου, άυλες Mετοχές της Εταιρείας ονομαστικής αξίας €0,30 η κάθε μία, που αντιστοιχούν σε 66,70% του καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου και των δικαιωμάτων
ψήφου της Εταιρείας, και

(ii) 1.829.624 ίδιες Μετοχές που κατέχονται από την Εταιρεία κατά την Ημερομηνία του Πληροφοριακού Δελτίου, που αντιστοιχούν σε 0,57% του καταβεβλημένου μετοχικού κεφαλαίου και των δικαιωμάτων
ψήφου της Εταιρείας".

ΓΕΚ Τέρνα (Γ. Περιστέρης): Έτοιμος για επενδύσεις 1 δισ. ο όμιλος
Ετοιμότητα για άμεση έναρξη νέων επενδύσεων ύψους ενός δισ. ευρώ δήλωσε ο επικεφαλής του ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ Γιώργος Περιστέρης,.

Όπως είπε, στις νέες επενδύσεις μπορούν να ενταχθούν άμεσα, με την προώθηση του απαραίτητου θεσμικού πλαισίου που εκκρεμεί επί χρόνια, τα δύο έργα αντλησοταμίευσης που προωθεί ο όμιλος ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ σε Αμφιλοχία και Αμάρι Κρήτης, συνολικού ύψους 780 εκατ. ευρώ. Περιλαμβάνονται, επίσης, πρόσθετες επενδύσεις σε Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ), καθώς και η νέα μονάδα φυσικού αερίου
συνδυασμένου κύκλου, καθαρής ισχύος 660 MW, που προωθεί ο όμιλος στην Κομοτηνή, σε μια επένδυση 300 εκατ. ευρώ.

Η διοίκηση του ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ επισήμανε τη σημαντική συνεισφορά των ΑΠΕ και των παραχωρήσεων στα οικονομικά αποτελέσματα του ομίλου. Μάλιστα, τόνισε, πως το πλήρες αποτύπωμα των δύο
συγκεκριμένων τομέων θα φανεί στο σύνολο της τρέχουσας χρήσης. Για παράδειγμα, στα αποτελέσματα εξαμήνου δεν αποτυπώνεται η συνεισφορά των δύο νέων αιολικών πάρκων, συνολικής ισχύος 358 MW,
που αποκτήθηκαν ή λειτούργησαν στο τρίτο τρίμηνο του έτους. Παράλληλα τόνισε πως στο εξάμηνο το ανεκτέλεστο υπόλοιπο των υπογεγραμμένων συμβάσεων στον κατασκευαστικό βραχίονα του ομίλου
ενισχύθηκε στα 1,8 δισ. ευρώ.

Όπως εξήγησε η διοίκηση της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, οι παραχωρήσεις είναι ένα από τα ισχυρότερα όπλα του ομίλου. Με την προσθήκη του νέου αεροδρομίου στο Καστέλι Ηρακλείου (δηλαδή όταν αρχίσει να λειτουργεί)
τα ετήσια μερίσματα του ομίλου από τις παραχωρήσεις θα ξεπερνούν τα 90 εκατ. ευρώ.

Ο όμιλος, κατέχει το 100% στις εταιρείες παραχώρησης της Νέα Οδού (αυτοκινητόδρομος ΠΑΘΕ και Ιόνια Οδός) και της Κεντρικής Οδού, ενώ διατηρεί ποσοστό 17% στην Ολυμπία Οδό. Η διοίκηση θεωρεί πως
η αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματος των καταναλωτών αναμένεται να συμβάλει θετικά στην κυκλοφορία των εν λόγω παραχωρήσεων. Η ολοκλήρωση της κατασκευής του νοτίου τμήματος του
Αυτοκινητοδρόμου Κεντρικής Ελλάδας (Ε 65) και η σύνδεση του με τον ΠΑΘΕ το 2021 αναμένεται να ενισχύσει περαιτέρω την κυκλοφορία και συνεπώς και τα έσοδα.

Επιπλέον, κατά την ημερομηνία έναρξης παραχώρησης του νέου αεροδρομίου στο Καστέλι, θα κατέχει το 32,46% των μετοχών. Παράλληλα διεκδικεί, σε κοινοπραξία με την αμερικανική Mohegan, την άδεια
καζίνο στο Ελληνικό που συνδέεται με την κατασκευή και εκμετάλλευση τουριστικού συγκροτήματος με δραστηριότητες ψυχαγωγίας, συνεδριακό κέντρο, κ.λπ. Οι προσφορές κατατίθενται αυτή την εβδομάδα.

Οι παραχωρήσεις και οι ΑΠΕ συνεισέφεραν στην αύξηση των κερδών προ φόρων του ομίλου κατά 63,1% στο πρώτο εξάμηνο, στα 52,2 εκατ. ευρώ, παρά την υποχώρηση του κατασκευαστικού βραχίονα.

Για το θέμα της υπό κατασκευή λιγνιτικής μονάδας «Πτολεμαϊδα 5» της ΔΕH, ο κ. Περιστέρης υποστήριξε πως δεν υπάρχει κανένα ρίσκο για την ΤΕΡΝΑ. Πρόσθεσε πως «η εταιρεία συνεχίζει σε συνεργασία με
την ΔΕH τις εργασίες με στόχο την παράδοση της μονάδας σε λειτουργία στις αρχές του 2021, με βάση τον προγραμματισμό».

Πρόσθεσε πως πράγματι έχει ακούσει πως η ΔΕΗ εξετάζει τη λειτουργία της μονάδας με άλλο καύσιμο (σ.σ. φυσικό αέριο) μετά το 2028, χωρίς η πλευρά του ομίλου να γνωρίζει κάτι περισσότερο. Euro2day.gr
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